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Oœwiadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego

Szanowny Panie Ministrze!
Otrzymaliœmy od organizacji zrzeszaj¹cych polskich producentów drobiu informacjê o licznych

transportach ¿ywych kur z Holandii, które poddawane s¹ ubojowi w Polsce. Takie transporty mog¹ byæ
ekonomicznie op³acalne jedynie wtedy, gdy przywo¿one kury s¹ w z³ym stanie zdrowotnym i nie mog¹
byæ ubijane na miejscu w Holandii z uwagi na zakazy zawarte w przepisach tam obowi¹zuj¹cych.

Ta sytuacja budzi obawê o bezpieczeñstwo polskich konsumentów spo¿ywaj¹cych miêso z takich
kur. Okolicznoœci tych transportów wskazuj¹ te¿ na naruszenie zasad dobrostanu zwierz¹t. Poza tym
sytuacja ta stanowi zagro¿enie ekonomiczne dla polskich producentów drobiu, którzy s¹ poddani nieu-
czciwej konkurencji.

W zwi¹zku z tym mamy nastêpuj¹ce pytania do Pana Ministra:
1. Czy resort rolnictwa wie o transportach ¿ywych kur z Holandii do Polski oraz czy wie, gdzie s¹ one

poddawane ubojowi?
2. Czy takie transporty s¹ zgodne z zasadami dobrostanu zwierz¹t, jeœli weŸmie siê pod uwagê to, ¿e

czas transportu z Holandii do Polski mo¿e przekraczaæ osiem godzin?
3. Czy polskie w³adze weterynaryjne kontroluj¹ transporty kur przywo¿onych do uboju w Polsce,

a jeœli tak, to w jaki sposób? Jak du¿a jest skala takiego transportowania?
4. Czy przywo¿one do uboju w Polsce kury z Holandii nie s¹ przywo¿one dlatego, ¿e nie mog¹ byæ ubi-

jane na miejscu ze wzglêdu na przepisy prawa holenderskiego? Czy nie chodzi tu o to, ¿e miêso tych kur
nie spe³nia wymogów zdrowotnych? Pragniemy nadmieniæ, i¿ w tych transportach s¹ przywo¿one g³ó-
wnie kury nioski, które zosta³y wykluczone z produkcji jaj.

5. Czy zdaniem Pana Ministra wskutek tego nie jest zagro¿one bezpieczeñstwo zdrowotne polskich
konsumentów?

Z powa¿aniem
Zdzis³aw Pupa
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